

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX- TRAVAIL-PATRIE

MINISTERE DE L'ELEVAGE, DES PECHEES
ET DES INDUSTRIES ANIMALES

CAISSE DE DEVELOPPEMENT DE
L'ELEVAGE DU NORD-OUEST (CDENO)

Tel. Fax: (237) 233 36:10:17

Email: cdenobda@yahoo.com

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE -WORK -FATHER LAND

MINISTRY OF LIVESTOCK, FISHERIES
AND ANIMAL INDUSTRIES

NORTH WEST LIVESTOCK
DEVELOPMENT FUND (NWLDF)

TEL:23336:14:40 /677 83 12 21

BP 399 MANKON BAMENDA

**NORTH WEST LIVESTOCK DEVELOPMENT FUND (CDENO)
INTERNAL TENDERS BOARD**

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER No. 002 /
ONIT/CDENO/CITB/2026 OF 06 / 02 /2026 FOR THE
ESTABLISHMENT OF 25 HECTARES OF BRACHIARIA
PASTURE IN SOME DIVISIONS OF THE NORTH WEST
REGION BY EMERGENCY PROCEDURE.

FUNDING: PIISAH - C.D.E.N.O. Budget 2026
BUDGET HEAD: 22: 10: 11
FINANCIAL YEAR: 2026



Re 12/02/26

TABLE OF CONTENTS

- Document No. 1: Tender notice
- Document No. 2: General Regulations of the invitation to tender
- Document No. 3: Special Regulations of the invitation to tender
- Document No. 4: Special Administrative Conditions
- Document No. 5: Special Technical Conditions
- Document No. 6: Schedule of unit prices
- Document No. 7: Bill of quantities and estimates
- Document No. 8: The sub-detail of prices
- Document No. 9: Model contract
- Document No. 10: Model documents to be used by bidders
- Document No. 11: Justifications of preliminary studies
- Document No. 12: List of banking establishments and financial bodies authorised to issue bonds for public contracts



Document No. 1: TENDER NOTICE



NORTH WEST LIVESTOCK DEVELOPMENT FUND (N.W.L.D.F.)
[CAISSE DE DEVELOPPEMENT DE L'ELEVAGE DU NORD-OUEST (CDENO)]

Tel. Fax: (237) 233 36:22:52

TEL: 233:36:14:40

BP 399 MANKON BAMENDA

TENDER NOTICE

“ OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No. 002 /ONIT/CDENO/CITB/2026 OF 06 / 02 2026” FOR THE ESTABLISHMENT OF 25
HECTARES OF BRACHIARIA PASTURE IN SOME DIVISIONS OF THE NORTH WEST
REGION BY EMERGENCY PROCEDURE

1 – SUBJECT OF THE INVITATION TO TENDER

The ADMINISTRATIVE DIRECTOR OF CDENO,(Contracting Authority) within the frame-work of the 2026 Budget of CDENO hereby launches an Open National Invitation to tender FOR THE ESTABLISHMENT OF 25 HECTARES OF BRACHIARIA PASTURE IN SOME DIVISIONS OF THE NORTH WEST REGION BY EMERGENCY PROCEDURE

S/N	Locality	Division	Number of hehtares
1	Mbei Santa	Mezam	2
2	Njong Santa	Mezam	1
3	Kumenyang Mbengwi	Momo	4
4	Monastery Mbengwi	Momo	2
5	Sabga	Mezam	3
6	Shisong Kumbo	Bui	3
7	Vikovi Jakiri	Bui	5
8	Nkambe	Donga Mantung	5
Total			25

2 – NATURE OF SERVICE:

Preliminary works and Execution

3 – EXECUTION DEADLINE:

The deadline for the completion of the works shall be five (05) months with effect from date of notification of the service order to start works.

4 – ALLOTMENT:

The project shall be executed in a single LOT

5- ESTIMATED COST OF PROJECT

The provisional amounts after studies is One hundred and twelve million five hundred thousand (112,500,000) francs. CFA

6- PARTICIPATION AND ORIGIN



Participation in this invitation to tender is open to all registered and qualified enterprises of the Republic of Cameroon, with the necessary financial, technical and professional capabilities

7- FINANCING:

This project shall be financed by the PIISAH-CDENO budget for 2026, chap 20:10:11

8 - SUBMISSION METHOD

The submission method chosen for this consultation is **ONLINE**. The submission procedure is entirely Online via the COLEPS platform at <https://www.marchespublics.cm>

9- **BID BOND:** Each bidder must attach to his/her administrative documents a bid bond issued by a first-rate banking institution authorized to issue bonds for public contracts, approved by the Ministry in charge of Finance amounting to **two million two hundred and fifty thousand (2,250,000) FCFA accompanied by an original CDEC receipt of the equivalent amount retained** .

This attestation, which must be original, should be valid for thirty (30) days beyond the date of validity of bids. Failure to produce a bid bond issued by a first-rate banking institution or financial body authorized to issue bonds for public contracts, approved by the Ministry in charge of Finance shall result in the bid being rejected. A bid bond not related to the consultation concerned shall be considered absent. The original bid bond shall be submitted by a bidder during the bid opening sessions.

10- **CONSULTATION OF TENDER FILE:** The soft copy of the file may be consulted free of charge Online via the COLEPS platform at <https://www.marchespublics.cm>

11- **ACQUISITION OF TENDER FILE:** A non-refundable sum of **One hundred and three thousand (103,000) FCFA** payable into ARMP account no. 100010686097568660001-28 of BICEC Bank representing the cost for the purchase of the tender file

12- **SUBMISSION OF BIDS:** Each bid shall be drafted in English or French and submitted by the bidder on the COLEPS platform not later than 04 of 03 /2026 at 11.00 am. . The originals of the Administrative documents shall be sealed and submitted alongside the Back-up copies of the tender recorded on a USB key or CD/DVD must be sent to the CDENO tenders Board in a sealed envelope with the clear and legible indication "back-up copy", in addition to the above-mentioned Indication, within the deadline set and should carry the following inscription:

<< OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER NO. 002/ONIT/CDENO/CITB/2026 OF 06/02/2026 FOR THE ESTABLISHMENT OF 25 HECTARES OF BRACHIARIA PASTURE IN SOME DIVISIONS OF THE NORTH WEST REGION BY EMERGENCY PROCEDURE>>

For online submissions, the offer must be submitted by the bidder on the COLEPS platform as follows

File size and format

For online submission, the maximum sizes of the documents that will transit on the platform and constitute the tenderer's offer are the following:

- 5 MB for the Administrative file;
- 15 MB for the Technical Offer;
- 5 MB for the Financial Offer.

The following formats are accepted:

- PDF format for text documents;
- JPEG for images.

The applicant shall make sure that he uses compressing software to possibly reduce the size of the files to be transmitted



13- ADMISSIBILITY OF BIDS:

Administrative documents, the technical offer and the financial offer must be scanned and submitted on the COLEPS platform. The Originals of the bid bond and CDEC receipt have to be submitted during opening of bids. These certified true copies should signed by the issuing service or competent administrative authorities in accordance with the Special Regulations of the invitation to tender. These documents must be less than three (3) months old from the date of opening of bids except for CNPS clearance certificate whose validity should be one month

Any incomplete tender in accordance with the requirements of the tender file shall be declared inadmissible. In particular, the absence of a bid bond issued by a first- category body or financial institution approved by the Minister in charge of finance to issue bonds for public contracts or failure to comply with the model documents in the tender file shall result in the outright rejection of the tender without any other procedure. A bid bond produced but having no connection with the consultation concerned shall be considered as absent. A bid bond only submitted by a tenderer during the tender opening session shall be inadmissible.

14- OPENING OF BIDS: The Bids shall be opened in a single phase in the conference hall of CDENO on the __/__/2026 at 12:00 prompt. Only bidders may attend or be represented by a single duly mandated person even in case of group of enterprises.

Under pain of rejection, the documents required in the administrative file must be produced in originals or in copies certified as true by the issuing department or the competent administrative authority, in accordance with the stipulations of the Special Regulations. They must be valid at the original date limit of bid submission or must have been produced after the date of signature of the tender notice.

In case of the absence or non-conformity of any document in the administrative file at the bids opening session, a period of 48 hours shall be granted to the bidders concerned to produce or replace the document in question.

15- EVALUATION CRITERIA:

Tender conformity shall be evaluated as per the following

A) *Eliminatory Criteria.*

- Absence of bid bond at the opening of bids;
- Failure to submit, beyond the 48(forty-eight) hours deadline after the opening of bids, a document of the administrative file deemed non-compliant or absent (except the bid bond);
- False declarations, fraudulent schemes or forged documents;
- Receipt from CDEC indicating the transfer of the Bid Bond amount
- Failure to comply with 75% essential criteria
- Absence of an attestation signed by honour not having abandoned a public contracts for the past three years;
- Absence of a quantified unit price in the financial offer;
- Absence of an element in the financial offer (submission, BPU, DQE);
- Execution duration should not be more than prescribed in the tender file

B) *Essential Criteria.*

The preliminary evaluation shall be binary and based on the following essential criteria



- General presentation of the bids
- Experience of the enterprise.
- Quality of personnel qualification and management of the company
- Attestation and report of site visit
- Equipment (logistics means
- Methodology for the execution of works
- Special Technical clauses initialed in all the pages and the last page signed stamp and dated
- Special Administrative Clause completed and initialed in all the pages and the last page signed, stamped and dated.
- Financial capacity

16 – AWARD OF CONTRACT:

The job shall be awarded to the bidder whose bid is in conformity with the dispositions of the tender file and on the basis of the technical qualification and lowest realistic bid.

17 – VALIDITY OF BIDS:

Bidders will remain committed to their bids which shall be valid for a period of ninety (90) days with effect from the deadline for the submission

18 – MAXIMUM NUMBER OF LOTS

This present tender is in one Lot

19 – COMPLEMENTARY INFORMATION:

Complementary technical information may be obtained during working hours from CDENO main office, SIGAMP UNIT, BP 399 Bda, Tel: 233 36 10 17 / 677 45 17 21.

20 – FIGHT AGAINST CORRUPTION AND MALPRACTICES:

For any denunciation of corruption attempt practices, facts or acts, please call the National Anti-Corruption

Commission (NACC) on 1517, the Authority in charge of Public Contracts (MINMAP) (SMS or call) on (+237)673 20 57 25 and 699 37 07 48 or ARMP or the Contracting Authority

THE ADMINISTRATIVE DIRECTOR OF CDENO
(Contracting Authority)



Michael Shupong Michael

COPIES:

- MINMAP
- ARMP
- CHAIRPERSON, CDENO INTERNAL TENDERS BOARD
- NOTICE BOARDS/File

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
PAIX- TRAVAIL-PATRIE
MINISTERE DE L'ELEVAGE, DES PECHEES
ET DES INDUSTRIES ANIMALES

REPUBLIC OF CAMEROON
PEACE -WORK -FATHER LAND
MINISTRY OF LIVESTOCK, FISHERIES
AND ANIMAL INDUSTRIES

NORTH WEST LIVESTOCK DEVELOPMENT FUND (N.W.L.D.F.)
[CAISSE DE DEVELOPPEMENT DE L'ELEVAGE DU NORD-OUEST (CDENO)]

Tel. Fax: (237) 233 36:22:52

TEL: 233:36:14:40

BP 399 MANKON BAMENDA

AVIS D'APPEL D'OFFRES

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

No. 002 /ONIT/CDENO/CITB/2026 du 06 / 02 /2026 POUR LA CREATION DE 25
HECTARES DE GUATEMALA DANS CERTAINES DEPARTEMENT DE LA REGION DU
NORD-OUEST EN PROCEDURE URGENCE

1- OBJET DE L'APPEL D'OFFRES :

Dans le cadre du Budget de la CDENO pour 2025, Le Directeur Administratif de la CDENO, l'Autorité Contractante, lance un Appel d'Offres National Ouvert POUR LA CREATION DE VINGT CINQ (25) HECTARES DE GUATEMALA DANS CERTAINES DEPARTEMENT DE LA REGION DU NORD-OUEST EN PROCEDURE URGENCE

S/N	Localité	Departement	Nombre d'hectares
1	Mbei Santa	Mezam	2
2	Njong Santa	Mezam	1
3	Kumenyang Mbengwi	Momo	4
4	Monastery Mbengwi	Momo	2
5	Sabga	Mezam	3
6	Shisong Kumbo	Bui	3
7	Vikovi Jakiri	Bui	5
8	Nkambe	Donga Mantung	5
Total			25

2- CONSISTANCE DES TRAVAUX

Travaux et études préparatoires

3- ALLOTISSEMENT :

Les Travaux sont allottisse à un seul LOT

4-COUT PREVISIONNEL

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des étude préalables est Cent douze million cinq cent mille (112,500,000) FCFA

5 - DELAI PREVISIONNELLE D'EXECUTION :

Le délai prévu pour l'achèvement des travaux objet du présent appel d'offre est de Cinq (05) mois. Ce délai court à compter de la date de notification de l'ordre de service de commencer les travaux

6- PARTICIPATION ET ORIGINE



La participation au présent avis d'appel d'offres est ouverte à égalité de conditions aux Entreprises Cameroun avec les capacités financières, techniques et professionnelles nécessaires.

7- FINANCEMENT :

Les travaux objet du présent appel d'offres sont financés par le budget PIISAH-CDENO exercice 2026, chap. : 20:10:11

8 - METHOD DE SOUMISSION

La méthode de soumission choisie pour cette consultation est EN LIGNE. La procédure de dépôt est entièrement en ligne via la plateforme COLEPS à l'adresse <https://www.marchespublics.cm>

9 - CAUTIONNEMENT PROVISIOIRE

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, une caution de soumission établie par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des finances et dont la liste figure dans l'annexe 11 du DAO d'un montant de **Deux million deux cent cinquante (2,250,000) FCFA accompagnie d'une recu CDEC de montant equivalent retenue et valable** pendant trente (30) jours au-delà de la date (limite) de validité des offres.

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. Originale de la caution de soumission doit être soumise par le soumissionnaire lors des séances d'ouverture des offres.

10 - CONSULTATION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

Le dossier d'appel d'offres peut être consulté aux heures ouvrables auprès de la CDENO (unité SIGAMP, tel No. 233 36 10 17)

11 - ACQUISITION DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

La version physique du dossier d'appel d'offres peut être obtenue au [Lieu de retrait du DAO] (unité SIGAMP chargée de offres, tel No. 233 36 10 17) dès publication du présent avis, contre versement d'une somme non remboursable des frais d'achat du DAO de **103,000 (Cent trois mille) FCFA** à la compte ARMP no 100010686097568660001-28 du banque BICEC. Cette quittance devra identifier le payeur comme représentant l'entreprise désireuse de participer à l'Appel d'Offres.

12 REMISE DES OFFRES

Toute offre rédigée en français ou en anglais devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS au plus tard le 04 / 03 /2026 à 11.00. Heures, Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB ou CD/DVD devra être transmise à la Structure Interne de Gestion Administrative des Marchés de la CDENO sous pli scellé avec l'indication clairet lisible « copie de sauvegarde», en plus de la mention ci-dessous dans les délais impartis, avec ta mention:

AVIS APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

NO. 002/ONIT/CDENO/CITB/2026 DU 6 /2/2026 POUR LA
**POUR LA CREATION DE VINGT CINQ (25) HECTARES DE GUATEMALA DANS CERTAINES
DEPARTEMENT DE LA REGION DU NORD-OUEST EN PROCEDURE URGENCE**

Taille et format des fichiers



Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituant l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour l'Offre Administrative ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;
- 5 MO pour l'Offre Financière.

Les formats acceptés sont les suivants :

- Format PDF pour les documents textuels ;
- JPEG pour les images.

Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des Fichiers à transmettre

13. RECEVABILITE DES OFFRES

Les documents administratifs, l'offre technique et l'offre financière doivent être scannés et déposés sur la plateforme COLEPS. Les originaux de la caution de soumission et du reçu de la CDEC doivent être soumis lors de l'ouverture des plis. Ces copies certifiées conformes doivent être signées par le service émetteur ou les autorités administratives compétentes conformément au Règlement Particulier de l'appel d'offres. Ces documents doivent dater de moins de trois (3) mois à compter de la date d'ouverture des offres à l'exception de l'attestation de décharge CNPS dont la validité doit être d'un mois.

14. OUVERTURE DES PLIS

L'ouverture des offres aura lieu en un temps le 04 / 03 /2026 à 12 heures précises dans la salle de Commission interne de la CDENO.

Seuls le soumissionnaire peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de son choix ayant une parfaite connaissance du dossier et mandater à cet effet.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux dispositions du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent être valides à la date limite originelle de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou de non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis, un délai de quarante-huit heures est accordé aux soumissionnaires concernés pour produire ou remplacer la pièce en question.

15. Critères d'évaluation

15.1 Critères éliminatoires

- a) De l'absence du cautionnement de soumission ;
- b) De la non -production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission);
- c) Des fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou falsification des pièces ;
- d) Absence de reçus pour indiquer que le montant de la caution a été déposé au CDEC
- e) Du non-respect de 75% critères essentiels;
- f) De l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des prestations au cours des trois dernières années ;
- g) De l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière ;
- h) Du non-respect de l'une des spécifications techniques majeures indiquées dans le Descriptif des fournitures du présent DAO, le cas échéant ;



15.2 Critères essentiels

L'offre technique du soumissionnaire sera évaluée sur les éléments suivants :

A présentation de l'offre ;

- Les références du soumissionnaire ;
- Le service après-vente (disponibilité des pièces de rechange, atelier de réparation, personnel technique) ;
- Le calendrier de livraison (planning et calendrier de réalisation des services connexes) ;
- Les preuves d'acceptations des conditions du marché (Le Cahier des Clauses Administratives Particulières (CCAP) et les spécifications techniques paraphés et signés à la dernière page);
- la Qualification et expérience du personnel;
- Les Moyens logistiques,
- Méthodologie
- Le délai de garantie ;

Seules les offres ayant totalisé à l'issue de l'évaluation technique une note supérieure ou égale à 75% points sur la base du critère oui seront évaluées financièrement.

16. Attribution de contract

Le contrat sera attribué au soumissionnaire ayant présenté une offre remplissant les critères de qualification technique et financière requises et dont l'offre est évaluée la moins-disante.

17. Nombre maximum de lots :

Le présent appel d'offres est constitué d'un lot unique

18. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagées par leurs offres pendant une période quatre-vingt-dix jours (90) jours, à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

19. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus tous les jours aux heures ouvrables auprès de la CDENO (Unité de SIGAMP), BP 339 Bamenda, Tel 233 36 10 1 / 677451721

20. Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP ou le MO numéro 233 361 440

Bamenda, le 06-02-2028

Le Directeur Administratif
(Autorité Contractante)

Ampliations :

- ARMP (pour publication et archivage)
- Président CIPM (pour information)
- MINMAP
- Affichage

